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ACTA DE LA COMISSIÓ CONSULTIVA DE L’ESPAI NATURAL DE LES 

GUILLERIES-SAVASSONA 

 

Data: 25 d’octubre de 2023 

Hora: 18:00 a 19:30 h 

Lloc: Sala Mirador del Centre cultural, Folgueroles 

Assistents:  

Pep de la Mora – President del Consorci de l’Espai Natural de les Guilleries-Savassona 
Juana Barber - Cap del Servei de Gestió de Parcs Naturals de la Diputació de Barcelona 
Sònia Llobet  - Directora de l’Espai Natural de les Guilleries-Savassona  
Martí Comellas – Enginyer de territori de l’Espai Natural de les Guilleries-Savassona 

Pablo Cifuentes – Tècnic del projecte Life eCOadapt50 de la Gerència de Serveis de Medi 

Ambient de la Diputació de Barcelona 

 

S’adjunta full amb la resta d’assistents. 

 

 

Ordre del dia 

1. Paraules de benvinguda del president del Consorci de l’Espai Natural de les Guilleries-

Savassona Sr. Pep de la Mora.  

2. Constitució de la Comissió Consultiva de l’Espai Natural de les Guilleries-Savassona. 

3. Breu sessió informativa per part de l’Àrea d’Acció Climàtica i Transició Energètica de la 

Diputació de Barcelona del Projecte Life eCOadapt50 d’adaptació al canvi climàtic i 

constitució del grup de participació del mateix. 

4. Torn de paraules.  

 

1. Paraules de benvinguda del president del Consorci de l’Espai Natural de les Guilleries-

Savassona Sr. Pep de la Mora 

El Sr. Pep de la Mora, dona la benvinguda als assistents comentant que amb aquest acte 

s’estrena com a president del Consorci, ja que fa escassament 1 hora que ha sigut nomenat.   

 

2. Constitució de la Comissió Consultiva de l’Espai Natural de les Guilleries-Savassona 

La Sra. Sònia Llobet exposa que el Consorci és l’ens consorcial públic de caràcter local i naturalesa 

associativa i institucional, que té per objecte l’ordenació, el desenvolupament i la gestió de 

l’espai natural en base al marc normatiu del Pla Especial de protecció i millora de l’Espai Natural 

de les Guilleries Savassona. 
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I que en aquest sentit, el Pla Especial preveu a l’article 19 la creació d’un òrgan de participació, 

la Comissió Consultiva, com a òrgan autònom que integra la participació de tots els sectors 

implicats en el desenvolupament i gestió de l’espai natural. Formen part d’aquesta Comissió 

representants del Consorci i dels diferents col·lectius socials, econòmics, científics, cultural i 

conservacionistes interessats en la gestió de l’espai. 

Aquesta previsió no havia estat desenvolupada fins ara i per això, avui s’ha convocat una reunió 

preparatòria d’aquesta Comissió Consultiva amb representants de diversos sectors del territori, 

per tal de poder-la constituir i poder-la aprovar en l’assemblea general del Consorci.  

La Sra. Joana Barber explica que la resta d’espais naturals de la Xarxa de Parcs Naturals de la 

Diputació de Barcelona ja tenen creades les comissions consultives corresponents i que és un 

punt de trobada molt útil entre els diferents sectors que interactuen en els espais naturals, per 

poder tractar tots els temes que es consideren oportuns (suggeriments, inquietuds, propostes 

de millora, explicacions de les actuacions desenvolupades per l’òrgan gestor de l’Espai Natural, 

etc.). Cada espai natural, en general, celebra un parell de comissions consultives per any, una a 

la primavera i una altra a la tardor.  

A partir d’ara, caldria redactar i aprovar el reglament de funcionament de la Comissió Consultiva 

de l’Espai Natural de les Guilleries-Savassona en la propera assemblea general del Consorci, que 

tindrà lloc el mes de desembre, així com aprovar la proposta de la composició dels diferents 

grups de la Comissió Consultiva i el número de representant de cada un dels grups. I 

posteriorment, presentar-ho a la propera Comissió Consultiva.  

Per altra banda, aprofitant que avui es convocava la primera reunió de la Comissió Consultiva, 

s’ha convidat a la Gerència de Serveis de Medi Ambient de la Diputació de Barcelona per tal de 

poder explicar un projecte que s’ha començat a desenvolupar relacionat amb el canvi climàtic, 

el Life eCOadapt50.  

 

3. Breu sessió informativa per part de l’Àrea d’Acció Climàtica i Transició Energètica de la 

Diputació de Barcelona del Projecte Life eCOadapt50 d’adaptació al canvi climàtic i constitució 

del grup de participació del mateix 

El Sr. Pablo Cifuentes presenta el projecte destacant quina és la situació actual del projecte Life, 

els objectius generals, qui coordina el projecte i quins en són els socis, l’abast geogràfic del 

projecte i les línies generals d’acció, els resultats que se n’esperen, els Living Labs per tal de que 

sigui un procés participatiu; i finalment, el finançament del projecte. 

S’explica que l’àmbit d’actuació del Life és de bona part de Catalunya, i que les línies generals 

d’acció es poden agrupar en 4 sectors, que són: l’agro-ramaderia, el forestal i l’agro-forestal, la 

pesca i l’aqüicultura, i el turisme. 

Es comenta que a partir d’ara, es farà un estudi de la vulnerabilitat davant el canvi climàtic per 

cada una de les zones; i que per l’Espai Natural de les Guilleries-Savassona, es preveu tenir 

aquest estudi durant el primer trimestre del 2024, i posteriorment, poder-lo presentar en els 

Living Labs d’aquest àmbit.  
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4. Torn de paraules 

Sorgeixen diferents dubtes en relació del projecte Life que s’acaba d’explicar, i el Sr. Pablo 

Cifuentes i la Sra. Joana Barber els van contestant.  

Es comenta que el projecte Life és independent de la creació de la Comissió Consultiva, que ha 

coincidit en el temps, però que són dos temes diferents però que els participants molts poden 

ser els mateixos, i que per això, s’ha aprofitat de fer la convocatòria el mateix dia, per aprofitar 

la mobilització dels assistents.  

Els representants dels pescadors comenten que no veuen molt clar quin paper hi tenen ells en 

el tema del Life i que no els afecta gaire el projecte. El Sr. Joan Riera, entra altres dels assistents, 

comenta que creu que sí que hi té relació, ja que el canvi climàtic està afectant al medi natural i 

la disponibilitat d’aigua, com es pot visualitzar en l’actual nivell de l’aigua del pantà de Sau, 

afectant també a la pesca.  

 

S’agraeixen la presència i comentaris dels assistents i a les 19:30 h es finalitza la reunió. 


